
ZÁPIS z 18. jednání 

KRAJSKÉ RADY PRO VÝZKUM, VÝVOJ A INOVACE 

PLZEŇSKÉHO KRAJE 
 

Datum:  29. června 2020 

Zahájení: 14.00h 

Ukončení: 16.00h 

Přítomni: Follprecht, Grüner, Holubcová, Houdková, Kavka, Klementová, Kraus, Martolos, 

Menclová, Přibáň, Rašpl, Sobotka, Štengl, Uhlík, Václavová Čulíková, Vostracká 

Omluveni: Pilař, Volák, Tikal, Drápela, Gola, Hommerová, Králičková, Kubernát, Mužík 

Hosté:  Beneš Erich, Beneš Pavel, Holubec, Naxera, Janská, Ježková, Rojíková, Raboch 

 

Program jednání: 

 Zahájení jednání, úvodní slovo 

 Vyhodnocení realizace Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje 

 Shrnutí aktuálního vývoje VaVaI v Plzeňském kraji 

 Priority Akčního plánu na nejbližší období 

 Ostatní, Diskuse 
 
 

ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ, ÚVODNÍ SLOVO 

 RIS3 manažerka seznámila přítomné s programem jednání, vysvětlila cíl a důvod projednání 
jednotlivých bodů. Poděkovala všem, kteří se zapojili do korespondenčního hlasování, které se 
týkalo schválení 2. aktualizace RIS3 strategie Plzeňského kraje.  

 aktualizovaná verze RIS3 strategie je k dispozici ke stažení na webových stránkách 
www.inovujtevpk.cz a připravuje se rovněž její tisk v čj i jazykových mutacích – aj, nj (bude 
následně k dispozici na kontaktním pointu). 

 

VYHODNOCENÍ REALIZACE AKČNÍHO PLÁNU RIS3 STRATEGIE PLZEŇSKÉHO KRAJE A SHRNUTÍ 

AKTUÁLNÍHO VÝVOJE VAVAI V PLZEŇSKÉM KRAJI 

 Projektoví developeři dle svého odborného zaměření provedli zmapování stavu realizace 

jednotlivých projektů ze své oblasti zahrnutých do Akčního plánu (AP) RIS3. V roce 2019 Akční 
plán zahrnoval 43 projektů, z nichž probíhalo a pokračuje 23 projektů. Úspěšně byly 
dokončeny 3 projekty. Probíhalo rozpracování 6 projektů. Oproti původním předpokladům se 
nerealizovalo 11 projektů, 5 projektům chyběly zdroje financování, 3 projekty se opozdily 
v přípravě a od 3 projektů se zcela ustoupilo. 

  

 Finanční shrnutí: porovnání plánu a skutečného čerpání jednotlivých zdrojů v roce 2019 a následně 
je uveden i plán nákladů pro roky 2021 - 2023; celkově byla plánována na realizaci projektů suma 
přesahující 215 mil. Kč, skutečně bylo vynaloženo 202 mil. Kč. Oproti plánu méně prostředků do 
projektů vložil Plzeňský kraj, BIC či město Plzeň, více naopak Comtes FHT a rovněž více prostředků 
se podařilo získat z dotačních zdrojů;  

 následně byl představen rozbor financování projektů ze strany Plzeňského kraje – nejvíce byl kraj 
zapojen do projektů v oblasti Vzdělávání (internacionalizace, vzdělávání pedagogů či popularizace 
VaVaI). 

http://www.inovujtevpk.cz/


 největší náklady měly  projekty pod SC 2.4 – Infrastruktura VaVaI. 

 priority akčního plánu – řešíme v souvislosti s aktualizací RIS3 strategie – po debatě v týmu jsme 
dospěli k názoru, že je potřeba si vyhodnotit, které z nich jsou skutečně nejpotřebnější. Jedním 
z hlavních důvodů pro tento postup je očekávané omezení finančních prostředků z veřejné sféry 
na realizaci projektů, ale také nutnost soustředit se na to nejdůležitější. 

 prozatím stále malý zájem kraje na spolufinancování projektů mimo témata týkajících se středních 
škol a marketingu. 

 rámcový postup stanovení priorit AP: analýza současného stavu, formulace hlavních problémů a 
jejich příčin, stanovení cílů, návrh způsobu dosažení stanovených cílů, definování prioritních aktivit 
a návrh jejich obsahu. Celý postup je zakončen závěrečným doporučením, na co se soustředit. 

DOPORUČENÉ PRIORITY AKČNÍHO PLÁNU NA NEJBLIŽŠÍ OBDOBÍ 

Pro každou z 5 oblastí: Vzdělávání pro 21. století a podpora talentů, Internacionalizace ve VaVaI, 
Infrastruktura pro VaVaI, Inkubace a akcelerace, Marketing VaVaI bylo formou prezentace a 
komentáře projektových developerů představeno shrnutí vývoje VaVaI v Plzeňském kraji a 
následovalo představení priorit pro danou oblast ve struktuře: 
Hlavní problém, Oblast změny, Cíle, Prioritní aktivita (nositel), Obsah prioritní aktivity, Doporučené 
priority. 

 1. oblast – Vzdělávání pro 21. století a podpora talentů– úvod viz prezentace slide 12-14; 
definované problémy a návrhy jejich řešení v rámci priorit AP: 

o propad zájmu o studium na ZČU (chybějící nabídka atraktivnějších vzdělávacích programů) 
– doporučené řešení: snaha o dokončení akreditací studijních programů zařazených do 
akčního plánu + případně připravit další;  

o nedostatečná motivace studentů o technické a přírodní vědy – doporučené řešení: 
mapování nabídek, větší míra provázání aktivit popularizace vědy v PK (pokračování již 
rozjetých projektů), propojení roztříštěných nabídek fakult ZČU. Nově přepracovaný 
projekt propojující všechny součásti ZČU včetně internacionální složky již je součástí AP, 
měl by být hrazen ze zdrojů ZČU a bude nutné zajistit také příspěvek Plzeňského kraj; 

o nesystematická práce s talenty v PK – doporučené řešení: propojení s krajskou sítí 
podpory nadání jak v aktivitách pro žáky ZŠ a SŠ, tak v aktivitách pro vysokoškolské 
studenty – probíhají jednání s univerzitou i krajem; 

o nedostatek odborníků připravených pro VaVaI – obě univerzity zapojené v kraji se zapojily 
a vytvořily komplexní projekty zahrnuté v AP (např. projekt  zaměřený na zvýšení 
atraktivity a kvality přípravy vysokoškolských studentů v medicínských oborech 
s podporou studentů tak, aby byli motivováni zůstat v kraji); 

o výuka ve školách nereflektující trendy a požadavky praxe – ve spolupráci s PedF. ZČU je 
zpracováván projekt zaměřený na rozvoj oborových didaktik a didaktický výzkum přímo ve 
školách; nutné spolufinancování kraje; 

 2. oblast – Internacionalizace ve VaVaI – úvod viz prezentace slide 15 – 18; definované problémy a 
návrhy jejich řešení v rámci priorit AP: 

o nedostatečná nabídka studijních programů v cizích jazycích na ZČU – jde o studijní obory 
napříč obory, řeší ZČU jako jednu z priority; 

o nedostatečná infrastruktura a zázemí pro studenty – už v současnosti běží projekt 
Welcome centra  na ZČU; nutné soustředit se na dokončení projektu, zajistit jeho chod a 
rozvoj. Velmi důležité je spolufinancování PK a ZČU; 

o nízká míra zapojení do mezinárodních aktivit – běží projekt Academic Career, daří se nám 
vysílat naše studenty a pracovníky „ven“, ale už nejsme tolik úspěšní v jejich získávání 
k nám do našeho kraje;  

o nedostatečná prezentace inovativních firem a produktů v zahraničí – máme velký 
potenciál, je zde řada inovačních firem, ale problém je v komunikaci, koordinaci aktivit. 



Jedním z cílů je vytvoření uceleného přehledu inovativních firem a produktů a dál je 
komunikovat; 

o nedostatečná propagace regionu jako „dobrého místa pro studium, práci a život“ – 
důležité zaměřit se na marketing, dostávat do povědomí lidí v kraji i zahraničí, že jsme 
dobré místo pro studium, ale také pro zakládání nových firem, výzkum a vývoj atd.; 

 3. oblast – Infrastruktura pro VaVaI – úvod viz prezentace slide 19 -22; definované problémy a 
návrhy jejich řešení v rámci priorit AP:  

o nedostatečná institucionální kapacita, spolupráce a podpora VaVaI v regionu – běží 
projekt Smart Akcelerátor, podařilo se zapojit více lidských kapacit, prostor pro zlepšení 
však stále existuje zejména v oblasti kapacit VaVaI nebo podpory firem; 

o nedostatečná či nevhodně zaměřená infrastruktura pro VaVaI – příprava ploch pro vstup 
nových investorů v oblasti VaVaI, či budování konkrétních infrastrukturních projektů (např. 
v AP uvedený projektu TechTower na Světovaru); 

o malá efektivita nástrojů podpory komercionalizace výsledků VaV – potřeba zaměřit se na 
nalezení vhodného modelu, který by vyhovoval klíčovým aktérům; v rámci SA II chceme 
mapovat potřeby a kooperační potenciál aplikační sféry; 

 4. oblast – Inkubace a akcelerace – úvod viz prezentace slide 23-25; definované problémy a návrhy 
jejich řešení v rámci priorit AP: 

o malý počet start-ups a začínajících firem -  intenzita motivačních programů klesá, cílem 
tedy je nadchnout krajskou samosprávu pro podporu motivačních programů na ZČU typu 
BoostUp. Chceme se zaměřit na studenty s potenciálem k založení vlastních podniků, 
vytvořit ucelený systém zaměřený na inkubaci. Jako možné ohrožení vnímáme např. start-
up vouchery Středočeského kraje, kde podmínky pro start-upy jsou nastaveny mnohem 
zajímavěji, což může vést k odlivu nadějných absolventů z našich univerzit; 

o malý počet inovačních firem – podíl firemních výdajů na VaVaI jsme mezi kraji na špičce, 
dlouhodobě zde funguje 40 – 50 subjektů uplatňujících daňové odpočty na VaVaI, ale  je 
třeba vzít v potaz, že velkou část této skupiny tvoří skupina firem zabývajících se výrobou 
kolejových vozidel, zbylý počet inovačních firem v PK je malý. Naším cílem je podpořit firmy 
s potenciálem růstu – např. prostřednictvím programu Platinn. Rádi bychom se také 
zapojili do programu na vznik a provoz  tzv. Digital Innovation Hubs (DIH), což je 
infrastruktura zaměřená na služby v oblasti digitalizace – v PK bude tvořená např. 
kapacitami na ZČU, výzkumné organizaci Comtes FHT a počítá se i se zapojením SIT resp. 
TechToweru. DIH by měl vzniknout dle evropského modelu, což by mu mělo do budoucna 
umožnit získat podporu na provoz a služby ze zdrojů Evropské komise a v podstatě se stát 
subjektem působícím v oblasti tzv. kaskádového financování; 

 Diskuse 
o problém v tom, že velké množství diplomových prací nevede k zahájení podnikání či vývoji 

reálného produktu, ale je spíše vědeckého charakteru. Zde je velký rozdíl mezi ZČU a ČVUT, 
které jako tradiční „učení technické“ spíše nutí studenty do tvorby nějakého produktu, tzn., 
chtělo by to soustředit se na podporu takových diplomových prací, které mohou 
potencionálně vést ke vzniku nějakého nového reálného produktu; 

o poznámka k DIH – 7. července jednání představitelů Comtes na MPO ohledně podrobností 
k DIH, tzn., následně budou k dispozici bližší informace; 

o VTP Comtes podporuje zasídlené a spolupracující firmy tím, že převádí část dotace, kterou 
získal na vybudování parku, formou služeb těmto firmám (v režimu „de minimis“), čímž 
celé řadě těchto firem poskytuje v podstatě „voucher“, který  pak mohou využít jak na 
náklady spojené s podnikáním, tak na náklady spojené s řešením konkrétních výzkumných 
prací; 

 5. oblast – Marketing VaVaI - úvod viz prezentace slide 26 - 27; definované problémy a návrhy 
jejich řešení v rámci priorit AP: 

o hlavním problémem je, že Plzeňský kraj není vnímán jako inovační region;  



o v současné chvíli vytvořena značka a vizuální styl, pracujeme na imageových nástrojích 
komunikace – např. film; marketing prostupuje všemi oblastmi RIS3 strategie – je nutné 
pro každou cílovou skupinu volit jiné komunikační nástroje; 

o je potřeba zapojit do pracovní skupiny více inovačních firem. Chceme komunikační sdělení 
opřít o konkrétní sdělení, úspěšné příběhy firem; 

o cílem marketingu je dostat Plzeňský kraj na mapu inovačních regionů v rámci ČR, ideálně 
s přesahem do celé střední Evropy. 

Shrnutí bodu: 

 v současné době máme 43 projektů v akčním plánu RIS3. Prioritizací bylo vybráno 26 projektů, tzn. 
téměř stejné číslo jako v minulém roce, což už se nám osvědčilo jako zvládnutelné;  

 z hlediska financí – není plánován žádný velký projekt typu „TechTower“, tzn., bez tohoto projektu 
to pro rok 2021 činí cca 129 mil. Kč, přičemž od kraje bychom na prioritní aktivity potřebovali získat 
finanční prostředky ve výši celkem 33, 2 mil. Kč; 

 pro doplnění: v loňském roce jsme kraj žádali o příspěvek na realizaci projektů ve výši 33 milionů 
Kč a dostali jsme 21 mil.Kč.  

DISKUSE, OSTATNÍ 

 přítomní byli informováni o vydání Průvodce podporami VaVaI v rámci ČR pro letošní rok – 
k dispozici ke stažení na webu společnosti Comtes FHT, případně bude distribuována na kraj a 
město: https://www.comtesfht.cz/media/document/cz_pruvodce2020_web-s-isbn.pdf  

 dotaz: V prezentovaných podkladech není uvedeno financování v rámci ITI plzeňské metropolitní 
oblasti. V současném období je v rámci tohoto nástroje financována řada projektů. 

o v tabulkách jsou uvedeny veškeré dotační prostředky dohromady, bez rozlišení zda jsou 
z národních či evropských zdrojů, ale do budoucna bude rozlišeno.  

Návrh usnesení: 

o přítomní byli seznámeni s následujícím zněním návrhu usnesení z dnešního jednání, a byli 
vyzváni k návrhům na doplnění či úpravě prezentovaného znění: 

KRAJSKÁ RADA PRO VÝZKUM, VÝVOJ A INOVACE PLZEŇSKÉHO KRAJE 
BERE NA VĚDOMÍ  

a) informaci o schválení 2. aktualizace RIS3 strategie Plzeňského kraje dne 8. června 2020 na 22. zasedání 

Zastupitelstva Plzeňského kraje 

b) vyhodnocení realizace Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje za rok 2019 

SCHVALUJE 

a) doporučené priority pro období 2020+ prezentované týmem projektu Smart akcelerátor Plzeňského kraje 

II. 

UKLÁDÁ 

a) krajskému koordinátorovi pro rozvoj inovací a podnikání společně s předsedou KRVVI PK zajistit ve 

spolupráci s nositeli doporučených priorit projednání finanční účasti Plzeňského kraje na doporučených 

prioritách v roce 2021 

b) RIS3 developerům zajistit aktualizaci projektových záměrů / aktivit dle jejich projednávání 

c) odboru fondů a programů EU zajistit technickou podporu pro jednání s vedením Plzeňského kraje 

o k prezentovanému návrhu usnesení neměl nikdo z přítomných členů či náhradníků členů 
KRVVI žádné připomínky ani návrhy na úpravu či doplnění. V následném hlasování byli všichni 
pro toto znění usnesení, nikdo nebyl proti, ani se hlasování nezdržel. Usnesení z 18. jednání 
KRVVI bylo tedy jednomyslně přijato. 

 

V Plzni, dne  13. 07. 2020 

Zapsaly: Mgr. Lenka Pózelová, Ing. Petra Ježková 

https://www.comtesfht.cz/media/document/cz_pruvodce2020_web-s-isbn.pdf

